

## New European occurrences of *Neottiella ricciae*, a bryophilous ascomycete

Csaba NÉMETH\*, Jan ECKSTEIN & Elisabeth STÖCKLI

**Abstract:** NÉMETH, C., ECKSTEIN, J. & STÖCKLI, E. 2017. New European occurrences of *Neottiella ricciae*, a bryophilous ascomycete. – *Herzogia* 30: 353–361.

*Neottiella ricciae* is a bryophilous ascomycete that has been so far observed altogether in fifteen localities worldwide. Twelve of them are situated on the European continent and three of them can be found on the Canary Islands, in India and in the U.S.A. Four collections from Hungary, Germany and Switzerland are described and illustrated in detail, and each represents the first records for the respective country. The host bryophytes were found to be *Riccia glauca* and *R. sorocarpa*. A map is provided summarising the known worldwide distribution of *N. ricciae*.

**Zusammenfassung:** NÉMETH, C., ECKSTEIN, J. & STÖCKLI, E. 2017. Neue europäische Vorkommen des bryophilen Ascomyceten *Neottiella ricciae*. – *Herzogia* 30: 353–361.

*Neottiella ricciae*, ein bryophiler Ascomycet, war bisher weltweit von nur fünfzehn Lokalitäten bekannt. Zwölf davon befinden sich in Europa und drei auf den Kanarischen Inseln, in Indien und den USA. Vier neue Aufsammlungen aus Ungarn, Deutschland und der Schweiz werden detailliert beschrieben und illustriert. Alle diese Aufsammlungen stellen Neufunde für diese Länder dar. Als Wirtsmoose wurden *Riccia glauca* und *R. sorocarpa* festgestellt. Eine Verbreitungskarte, die die bekannte weltweite Verbreitung von *N. ricciae* zeigt, wird präsentiert.

**Key words:** Bryophilous Pezizales, Pyrenomataceae, *Riccia*.